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REPOROF INDEPENDENT INVESTIGATRBESENTATION HIGH SCHOOL

[. Introduction

On September 23, 201Bresentation Higtschool Preg retainedVan Dermyden Maddux Law

Corporation (Firmjo conduct anindependent investigatioimto allegationsof sexual misconduct

Presnotified the community of the investigatidoy letter on Septembr 26, 2019. In the letter,
PresbroadyRSTAY SR (GKS &a02L)S 2F GKS Ay@SadAaaridirzy I 3
any reports of sexual abuse or misconduct by any Pres employee against any student throughout
0§KS KA ail2 NE Preshlsaréqiested @& gathelr idférmatimyarding whether Pres

became aware of the misconduat any point intime, and, if so, whether its response was

appropriate.

The investigation was undertaken to addressumber ofallegations which emerged in the media
beginning in 20170n0October 20, A17, the Washington Pogpublished arop-ed wherein the
author shared her experiencef being abused by high schooteacher in 199@nd subsequently
attempting to report theconduct While the article dichot identify the high school or the
teacher, bothbecame knowrbecause theuthoris a former Pres studentThe articlevas

followed by other reportof misconduciwhich surfaced on social media and other forums
subsequenmonths!?

In the letter announcing the investigatiorRresPresident Holly Elkins described the goal of this
review?

[Tt is vitally important that we have a complete and accurate understanding of

any employee misconduct that may have occurred in the past so that we can

ensurethisR2 Say Qi KIF LISy +F3ALAY yR a2 ¢S Yle o0Said 2
former, current, andditure member of this community.

Our charge wat investigate reports of sexual abuse or miscondu@txual abuse or misconduct
refers to a ange of behaviors whicinéludeverbal, visual or physical conduct which is sexual in
nature and done without conseritln addition to obvious categories like rape, sexalaiiseor
molestation, such conduct can include more subtle behavjasch asising the teacher/student
relationship to groom for future sexual encountecsossing boundarie®r unwanted attention
related to sex.

The misconduct reportetb usencompasse@ wide variety of inappropriate acts, including sexual
abuse grooming students, touching, kissing, groping, inappropriate fraternization, and other

1 Following the articlepthers reached out to the author and shareliegations ofsexual misconduct at PreShe

author cofoundedag S6 aAGS OFftf SR aal 1S t NB aasp forinsfér indivaduafs to starg  WI y dzl NE
their experiences.

2Since Pres opened in 1962, the school has been governed primarily by two Principals. Marian Stuckey served as

Principal for a total of 16 years, between 1970 and 1977, and again between 1984 and 1993, at which time Stuckey was
succeeded by Mary Miller. Miller served as Principal for the next 25 years. In July 2018, the school transitioned into a
President/Principal moel of governance. Miller was promoted to President, and Katherine Georgiev assumed the role

of Principal. In September 2018, Miller resigned from her positiodulyy2019 Elkins assumed the mbf President,

with Georgiev continuing to serve as Rijpal.

3{2YS 2F (KS O2yRdzOiG 6+ & NBLRNISR (2 06S aO2yaSyadzté |a
as well as the inherent imbalance in the power relationship between students and faculty or staff members.
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REPOROF INDEPENDENT INVESTIGATRBESENTATION HIGH SCHOOL

boundarycrossing interactions with studentsn this Reporof Independent Investigation

(Report) we donot draw legal conclusions or make findimggarding whether policies have been
violated Instead, we make factual findings regarding conduct which falls within the broad
definition of sexual abuse or misconduoctassist Pres in determining whether pi¢swere

violated. We note that policies and practices have changed over time. For instance, Pres now has
stricter policiegegarding teacher/student interactions amdmmunicaions. In this Bport, we

will reference thosalifferences when applicable

Over the course abur review we gathered a voluminous amount of informatiowe reviewed

and assessedllegations of sexual abuse or miscondwtichoccurred over the course of 47

yearg between 1970 and 2017 In this Report, wesummarize the information gatheremhdour

findings and conclusionsWe also includeelevantperspectives shared with S 3 NRAYy 3 t NB 2
response to the allegations.

[I.  Executive Summary

This Report summarizes the information gathered, and sets forth ndinfjs and conclusions.

We have endeavored to keep theport as succinct as possible, while providing enough
information to explain and support our findings and conclusions. Below, we provide an Executive
Summary of key points.

1 None of the individuals lho we determined engaged in sexual misconduct or abuse are
currently employed at Pres.

1 We sustained allegations of sexual misconduct or abuse as to five former faculty members
and oneformer coach, for conduct that took place from the eatl§80s to 2013.These
individuals are identified in this Report because we received sufficient information to form
a goodfaith belief the alleged conduct occurred, applying the standards outlined herein.

1 This Rport also details allegations agairsstadditional $aff members none of whom
are currently employed at PresThese individuals are not named because we received
less supporting evidence for the claims, and/or after a full review of the information
collected, we determined the conduct asserted, while in s@@ases inappropriate or
unprofessional, did not meet the definition of sexuaiksconduct as defined.For these,
the Report details information we received regarding Fdasowledge of and response to
the claims. We also list additional claims for whitdspite best efforts, we could not
obtain enough information to meaningfully analyze or assess the allegations.

1 Some of the conduct was reported ftormer PrincipaldMarian Stuckey or Mary Miller or
other Staffat the time but no actiong or ineffective @tion ¢ was taken. In several
instances, there was a concerning lack of curiosity about information which was shared,
resulting in a failure to adequately investigate or act timely oorimiation which may

4We also heard allegians which did not involve misconduct of a sexual nature, and therefore fell outside the scope of
this review and are not included as part of this Report. All reports of misconduct which did not fall within our purview
were reported to Pres and may bedlsubject of subsequent reviews, as appropriate. In addition, allegations related to
former Pres employee Jeff Hicks are outside the scope of our resdthose issues were the subject of litigation

VAN DERMYDBRADDUX Report of Independent Investigation June30, 2020
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REPOROF INDEPENDENT INVESTIGATRBESENTATION HIGH SCHOOL

have led tomore immediate and effective resporseIn other cases, the conduct was
appropriately addressed by Pres. In some instances, the allegations wegeavath to
the Principal or othe6taffat the time.

1 For some of the incidents, information about potential misconduct was not reported to
ChildProtective ServiceCP$or law enforcement. We heard many different rationales
for not reporting, as detailed. Some said they believed others at Pres were reporting or
managing the issue; some felt reporting was not within their role; still othetsthaly
believed they did not need to report if they had notdrd the complaint firshand, or
GKSNB gl a y2i adZFFAOASY(l AGLINR2F¢ GKIG az2vYSi
adequate justifications for not reporting suspected allegations of abuse. We recognize in
some instances a determination was made that the issue was noinattie definition of
conduct which must be reported, and that this is oftentimes a subjective assessment. This
Report notes instances where additional information might have helped thbkgated
to report make betterinformed decisionsWe also note rany of these allegations
occurred decades ago whéime law,and school policies which camfnedto the law, was
different.

1 Many shared widely differingand emotionak perspectives about Présesponse to the
press accounts of sexual misconduct and alwisenthey began to emerge in 2017. The
majority of those who spoke with us felt the initial responses were harmful and not
productive. A review of the statements issuedNbijler and the Board of Directors display
a defensive tone. We heard concerns abrelationships between Board Members and
others which created perceptions of conflicteincerns aboulongstanding relationships
and allegiances; and lack of clarity in Board policies and procedures which created
uncertainty. However, the record ditbt reveal actual conflicts of interest, inappropriate
ties which influenced decisiamaking, or other malfeasance. And, despite suggestions to
the contrary, the record did not demonstraMiller selectively withheld information or
ultimately influencedhe decisions of the Board.

1 Inthe past two yearreshas taken many steps to address, correct and prevent sexual
harassment and misconduct, to create a healthy and safe environment for its students,
and to ensure a culture of transparency and accabiiity. Importantly, Pres has made
significant changes tBres leadershipncluding hiring a new Presidemtho has
expressed her deep commitment to addressing, correcting and preventing sexual
harassmentabuse, bullying, and other misconducthe reord demonstrateghat since
2018, Pres has created the Office of Prevention of Student Bullying, Harassment & Abuse;
launched a new appased reporting program which allows students to easily report any
concernsenhanced and conductesiandatory reportingraining for all staff;
implemented new policies and procedures around bullying, harassment and abuse, and
boundaries related to faculty and stedtudent relationships; applied updates to the
a0K22fQa {0dzRSyG 2SftfySaa cudi@anhkeakhy(i2 Ay Of dzF
relationships, dating and how to spot abuse; and, hired General Counsel to provide legal
advice and guidance.

VAN DERMYDBRADDUX Report of Independent Investigation June30, 2020
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REPOROF INDEPENDENT INVESTIGATRBESENTATION HIGH SCHOOL

lll. Investigative Methodology

We conducted6 interviews of B individuak, including administrators alculty, staffformer
students, Board Mmbers, and other members dfi¢ PresCommunity? Whenever feasible, we
conducted interviews in persomith the remaining interviews conducted by videoconference or
phone.

Witnesses werédentified from the following sources:

1 InvestigationHotline. The letter from Elkins announcing this investigatisassent to
over 5,000 individuals, includiryirrent students, alumnae, current/past parenBoard
of Directors, Board of Rgents,and faculty and staffin the ldter, Bkins encouraged
Fye2yS gAGK alye NBtSGOFyld AYyF2NNIGAZ2Y N
Fl Odzf Gé& 2NJ adl FF YSYOSNE G2 O2yial Ol GKS
hotline telephone numbeor by emaif We received and pursd relevantinformation
from every individual who maddirect contactwith the Firm

91 Publicly Available Information We reviewed available statements and contenailable
online from various sourcemcluding newspaper articles, social media posts, and blogs.
From those, we identified allegations and witnesses, emuucted interviewsvith those
willing to participatein orderto gather relevant information.To the extent we gathered
allegations fom published statementbut were unable to interviewvitnesses regarding
those claimswe weighedhis whenmaking credibility determinations.

1 Referrals. Throughout our investigation, we askedtnessesvith whom we spoke if they
were aware of any indiduals with relevant information We asked them toontactthose
individuals to encourage their participatipshare our contact informatioand/or to
request permission for the witnes$e share their contact information with usMany
participantsreported theyreached out to other potential participants suggesthey
contact us.

We also reached out directly somewitnesses. These included curremid formerPresfaculty
and staff who were identified as possibly having relevant information.alMereached out to
Respondentsand others accused of sexual misconduobrder to provide them with an
opportunity torespond to tte allegations.In certaininstances, we reachealt to former Pres
students who were identified as having direct knowledge of the allegations.

We reached out to those identifieglsor believed to be students who had been subjected to

A 2 4 oA~

dSEdzrf F06dzAS 2NJ YAa02yRdzOG 646! ¥FS 00 8RreachHedNdi
out to us to participate in the investigation, there were many others who did not. With the

5 For purposes of this Report, and in ordepresewre confidentiality to the greatest extent possible, with the exception
of Miller and Stuckey, we refer to current and former administrators, counsekealty members and coaches
af{ 0B RF ea{ 0l FthrouyhBur thiSR&port.Further, because noucrent students raised concerns or were

SN
AY &

ARSYGATASR ta 6AlySaasSas 68 RAR y20 ySSR (2 AyGSNBASS vy

Report refers to past students.

6 Elkins sent a second letter to alumni and current employees ailt 24 2020, to again ask anyone with relevant
information to contact the Firm.

VAN DERMYDBRADDUX Report of Independent Investigation June30, 2020
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REPOROF INDEPENDENT INVESTIGATRBESENTATION HIGH SCHOOL

exception of a few Affected Parties who specifically informed witnesses they did not want to
participate or becontacted, we conducted a reaaiut nearthe end of this process to ensure all
Affected Parties who wished to speak with us had an opportunity to do so. We could not reach
out to individuals who remained anonymous through this process, but asked witnesses to
encourage them to contact us if theyanted to participate in the investigation.

In additionto witness interviewswe reviewedhundredsof pags of documents provided by Pres
and witnesses. These includpédrsonnel files; faculty lists; prior complaints; police repo@BS
reports; Prespolicies handwritten notes; photographghone recordsand, investigation files

We alsoreviewed andmonitored on-goingmediacoverage.

Presallowed us discretion to conduct this investigation as we determined to be neced&arylid
not seek or receive direction about how to conduct the interviewisom to interview or our
findings and conclusiondresleadershipfully cooperated in providing documents and other
information to us in the course of our investigation.

To ensure anonyity and confidentialitywith few exceptionsthis Report does not identifithe
individuals with whom we spokélVe have removedtentifying informationsuch as class year or
statud & | & F 2 NS Niudegt bidempyzbladByttie &xcapthbis Awe identify
two individuals who served in lortme leadership positions with the schaadiring the
timeframes of themajority of the claims discussed in this Reppformer Principals Marian
Stuckey and Mariiller.” In addition, we have included the namesfiok former faculty
membersand one coaclfor the reasons describeid the following section.

As noted above, individuals who were subjected to alleged sexual misconduct are referred to as
G! FTTSQIASRL ét IFNOR F NB NBFSNNBR (2 dzaAy3 | ydzyo SN
member accused of misconduct.

Finally, some of the allegationsisa issues regarding whether Paghninistrators, counselors,
faculty or staff memberg&iled to report tolaw erforcement orCP $ursuant to mandated

reporter obligations’. We do nd make findings about whether those obligations were breached,
as those are legal conclusions. Instead,detail the information gathered and present facts
regarding each claimwWe dso note the law has evolved over time. As a result, Pres policies and
practices regarding what triggers a reporting obligation is different today than it was at the time
of some ofthe incidents detailed in thisdport.

7We name both former Principals because, between the two, they served at the helm of Pres for over four decades.
The vast majority of the claims discussed in this Repouroed when Stuckey or Miller served in the key leadership
position at the school.

8 This Report focuses on whether Pres reporédldgedabuse by PreStaff We receivedour reports (1987, 1991,
approximately 2002and 2010) that a PreStaffmemberdid not report suspected abuse by a NBres abuser, such as

a family member. This is outside the scope our review, but any information we received has been shared vioth Pres
follow-up, as appropriate.

VAN DERMYDBRADDUX Report of Independent Investigation June30, 2020
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REPOROF INDEPENDENT INVESTIGATRBESENTATION HIGH SCHOOL

IV. AllegationsOf SexuaAbuse @ Sexual MisconducAgainstRespondents

In this section of the &port, we namdive former faculty members and one coaeho, for

purposes of this Report, we have identified as Respondents. Before disclosing the identity of a
Respondent, we carefilyl reviewed the available evidence to determine whethernaeeived

sufficient information to form ayood-faith belief the alleged conduct occurred, applying the
preponderance of the evidence standard, and based on recognized credibility factors.

Gt NBEEBIYROS 2F (KS SOARSYyOSzZ¢ T2NJ LJdzN1J2asSa 27F i
outweighs, or is more than, the evidence on the other side. This is a qualitative, not quantitative,
standard We utilized credibility factorsuch agorroborating or &ck of corroborating evidence,
plausibility of events, consistent and inconsistent evidence, material omissions, proximity in time,
the motivations of parties and withessemd past record or patterns of behavior which tended to
support the allegationsFor some, there were multiple, credible filsand accounts of

misconduct. For others, we hadidence of armdmission of culpability by the Respondent.

For each Respondent, we summarize the evidence gathered related to the clainscohduct,
including whether Presiad knowledge of the incident at grpoint in time, and whether Pres
responded appropriately.

As noted above, the five faculty members and one coach named as Respondents are no longer
employed at Pres.

A. John Fernandez

We begin with the afigations raised against John Fernandez, whoav@panish and French
teacher at Pres between 1982 and®0 Fernandez was the teacher accused of misconduct in the
Washington Posbp-ed published in 2017, referenced earlidburing tre investigation, weheard
allegations of misconduéhvolving Fernandeand 14 Pres students We interviewed &

individuals related to these allegations, includeight of the Affected Parties. We were unable to
interview Fernandez, as he passed away in620¥e discuss the allegations as to each student
next.

1. JFAffected Party 1

Incident dates 19831987:JF Affected PartydllegedC SNy I y RST 61 & a2@0SNX & | ¥
inappropriate€ { K SFertahdeRkisstzd her on her hand and cheeks; hugged her; rulebed h
shoulders; put his arm around her waist in class; wrotedwote in her yearbook (which she

provided acopyof) RRNB & 4 SRS HNB ¢ & & & Yird Q&R SHeyHts) ificluding

chocolates, calligraphy pens, and a leather satchel bookbaghffeted Party lalleged he

parents wrote a letter to thefPrincipal Marian Stuckey describing the inappropriate behavior and
demanding that it stop.

Stuckey recalledF Affected Party(lidame, but had no recollection of any complaiitgolving

her and Femandezp {GdzO01 S8 y20SR Al g2dzZ R 60S GadNIy3aSe
picking up the phoneMary Miller, who was Vice Principal at the timaso did not recall hearing

about this concern and said she filsarnedof it through more recehsocial media posts

VAN DERMYDBRADDUX Report of Independent Investigation June30, 2020
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REPOROF INDEPENDENT INVESTIGATRBESENTATION HIGH SCHOOL

2. JFAffected Party2

Incident dates1984-1985 JF Affected Party @ld usFernandezunder the guise of teaching art,

showed her images of naked womewvhich he had taken in Spain and Franioee to seven times

JF AffectedParty 2shared thaton one occasioffFernandez superimposed the images odko

Affected Party 2ising a projectoas hesat in the back of the classroonthe statedthat, at the
timeitoccurredda KS FSt G GSYol NNI &a fdeé dudndeillegRdsRhey 20 1y 2 6
thoughtof this incident shecame to believe Fernaezhad beemmasturbatingin the back of the

classroom JF Affected Party f2rther alleged that &er she stopped spending time with

Fernandez on extracurricular work, he began bullyiag JF Affected Party @ovidedus with

copies of thadmages, which shook from Fernandez

JF Affected Party ld usshe reported the conduct ta Staff membeiduring the winter of 1984.
She then reported the conduct tdary Miller and another Staff membetthe following school

year, specifically reportinthat Fernandez had superimposed the naked images bato JF
Affected Party &lso reported the incidets to her parents, who then met with MillerDuring the
meetingwith Miller andher parents JF Affected Party 2aid Miller accuseter of having a bad
attitude toward Fernandez and being jealous of his attention toward other students. Miller also
allegedlytold JF Affected Party there was nothing wrong with the naked imagesFasnandez

was attempting to teach her about arilF Affected Party £aidMiller began spreading lies about
her, andJF Affected Party ®as ultimately asked to leave Pres during her junior year.

Neither the twoStaff membersor Miller recalked JF Affead Party 2or her complaint. Of note,
Staff 1told usthat if she had known about the complaiot projecting naked image# would
have beera reportable incident.

3. JFAffected Party3

Incidentdate 1985:JF Affected Party ®ld usFernandez inappropriately stopped by her house
on multiple occasions, and physically touched her on one occasion in a way which made her
uncomfortable. JF Affected Party SatedFernandez was a good teacher, Iaidfavorites $e
felt Fernandez took & f A { A y duéing BejunkrS/édr She recalledi | [@aned]up against
Y& RSa] 6AUGK KAa Ffe R26Yy I YR [KYRLiyK KM yFREMIIKE 6R
GKAY 1 Al ¢ IRAffectOdPary SateldFefmabdebegan apparingat her house
unannounced She recalledt happening twice.Her father, whom we also interviewe@\itness

1), recalled it happeninghree times Shestated shewvas never home on these occasiphsit that
Fernandezavould leaveher affectionate notesn her mailbox in calligraphylF Affected Party 3
also told ughat, on one occasion, Fernandez offered her a ride home in the rain after soccer
practice She said thataring the ride, he puhis hand on her left knee, vith made her feel
GSEGNBYSte dzyO2YF2NIil of So¢

JF Affected Party $aid she did not report the conduct to anyone at Pres when she was a student.
She raised her claims on social mediar after2017.

VAN DERMYDBRADDUX Report of Independent Investigation June30, 2020
Page7 of 35



REPOROF INDEPENDENT INVESTIGATRBESENTATION HIGH SCHOOL

4. JFAffected Party4

Incident date 19900n behalf of JF Affectdearty 4 five withessedold usFernandez engaged in
sexual misconduct towardH- Affected Party during a Presponsored trip in June 199QF
Affected Party 4lid not participate in the investigatioh

After JF Affected Party #eturned from the trp, her friend Witness 2 observedthat sheseemed
G RA ¥ T SM\affeftaddParty éonfided inWitness 2and told her Fernandez touched her in a
sexual manner and sexually assaulted her when she was on the schodRiidfected Party did
not want to report the incident at the time and ask®dtness 2o not tell anyone.

Witness 2reached out taStaff2 at the beginning of the 1990991 school year and asked her to
talk to JF Affected Party. AVitness 2did not disclose the details of whaF Affected Party #ld
her about a sexual assault, but requesti@ff 2speak withJF Affected Party. 45taff2
approachedlF Affected Party, 4vho toldher about an encounter with Fernande&taff 2then
reported the incident to Stuckey. It wiéitness 2 a dzy R S BRBAfdctgdParty ten had a
meeting withJF Affected PartyGhi@other and Stuckey, durinwhich Stuckey toldF Affected
Party 4she dreanedthe incident.

Approximately two months latearound Thanksgivingf 199Q Witness ZonvincedJF Affected
Party 4to report the incident again, this time to theviice Principal Miller. P&itness 2MA £ f S NI &
response was to say

You knowJF Affected Party]dyou have already done this to us once and so
unless you are prepared to sit in a courtroom with Mr. Fernandez, and your
family, and everyone in court and say out loud what he did to, yleen youneed
to stop talking about tls. Do you understand?

As she was leaving the meeting, Miller also allegediyWildess Z @& ! Yy R §Witdess(3y 2 4 =
GKS ¢gltfa KIFIZGS SINR: a2 &2dz oSGGSNI GKAY1 | o62dzi

InaJanuary 2018tatement we believe to be written by Affected Party, 4hewrote the
F2f{t26Ay3 NBIFNRAYIT KSNI SELISNRSYy OlypedAy | (G SYLI
verbatim):

| really struggled to write a statemenWhen | left the vice princiga office that
afternoon, | made a promise to myself to not speak about it ag@ime
administrators had two different tactics. One that feigned kindness and
compassion as a disguise for manipulation. The other that was stern, evil, and
calculated. Twalifferent tactics that had the same result: Silence.

StuckeyMiller, and Staff 2all acknowledged being generally awarelbfAffected Partyia
concerns. They all provided explanations for why they did not report the condwnely,
because they thougt someone else was addressing the issue.

90n multiple occasions, we asked individuals whovkJF Affected Party # encourage her to speak with uShe did
not.

VAN DERMYDBRADDUX Report of Independent Investigation June30, 2020
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Stuckey remembere8taff 2reaching out to her to shardF Affected Party@a O 2 ytackeN)/ & ¢ {
told us

Here is what I recal[Staff 3O YS (2 YS FyR &FARZI aL KIF@GS I+ ai
and | think somethingdppened to hefon a schockponsored trip.]Before | call

CPS, I am really concerned it is a really strange story. | had to pull it out of her.

Her friend[Witness 2 brought her in. It sounded li&Vitness 2 kind of coached

her through what shei&d € A y 3 ® L 6tyGSR G2 (Stf &2dz 6S¥2NJ

She[Staff J told me[JF Affected Party]4aid that they werdon aPres

sponsored tripland she was left home with John F. She went to sleep and he

came into her room. She never opened her eyes (which is strange), but

NBEYSY0OSNBR KAa @2A0S8o L Ri2[$ta@fifcadBYS YO SN g KI G
supply that piece. What | demember exactlys what PF Affected Party] 4aid.

[Staff 3 is the only ondJF Affected Party]4old what happened.[JF Affected

Party4told [Staff 3~ &1 S (G2t R YS KS f2@0SR YS FyR L G2fR

f ST ¢ L NBYSYo SNJ [imffedtar Party KnlsodtdldfStatf & G NF y3S LI
2> aL I YifAViz B &dzMB RNBFY 2NJ AT Al KIFLIISYSR®E

Stuckeysaid she did not tellF Affected Party ghe may havelreamedthe incident. Instead,

Stuckeysaid she asketlerwhentheymeE G5 A R & 2 Y S (iSKiékgyFecalddr A K ¢

Party 4angrilyNB LI A SRX da b 2 i KA y AidsKe ref#rdSdyF A\fedied Party i alzO1 S& &
Staff membeyand was ultimately informed by tHetaff membethat there was nothing

reportable. Stuckegaid she never spokeith Witness 2or Fernandez regarding the matter.

Staff 2told usWitness 2came to hersaying her friendJF Affected Party 2 ¢ & @ A $taffRA a i NB
2 spoke with both girls together. P&taff 2 JF Affected Party tbld her she was not sure if it was

a dream or real, but that when she was on 8@hoolsponsoredi NA LJZ aKS da¢21S dzLJ |
CSNY I yRSIT Siaff adeniedtBalIb Afifécted Party grovided any other detail¥. Staff 2

stated she reported the matterto &0 1 S& 06SOlI dzaS Ad 6l a | AGLISNAZ2YY

Miller, who was Vice Principal atthe timie,d  § SR 4KS g1 & 3ISYSNIfte gl N
on the[schootsponsoredfi NA LJ> ¢ o0dzi RSYASR 0SAy3a RANBOGfE Ay
recalled meetig withWitness 2 Miller stated she toldVitness 22 KS ¢l a ay 20 3I2Ay 3

Ay @2t GSROE  {KS FRRSRI 4. 8WithesdJthat Gasict ysphere G KA Y
of influence because | was not handlingiior did | know the details of thed: NIi A Odzf I NJ OF & S«
could not recall whether she referrafitness 2o Stuckey, whom she understood to be handling

the matter. Miller denied meeting witBF Affected Party @ learning any additional details

regarding the allegations. Overallgesbxplained she did not report the conduct because she did

y2i KSI NJ A(GFAfectedBdynt ¢ ¢ FNRY

During our investigationje withessegeported eitherJF Affected Party @ one of her family

members told themsome in more detail than othsrthatFernandezs & SE dz f f &F | & & | dzf ( ¢
Affected Party 4n the trip. With one exception, witnesses sakd Affected Party dr a family

member told them about the incident either shortly after the trip, or within a few years

10 Stuckey2 @nd Staff 22 & NJS 02t tS
aKS 2yfeée KSFENR dazy
entirety of the record.

O A 2 y a SR BHErSdpkEific infoimuzbdiwdite Stiéaled S R
SGUKAY3 KILIISYSRoé 2§ FadyR {GFFF nQa
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thereafter. One withess, Wo was on theschooltrip with JF Affected Party ih 1990, saidF
Affected Party 4 K| NBR &2 YS Ay T2 Nlslcahduétwith heiy@adziater@®Ng | y RS 1
andT20dzaSR 2y KSNJ RAAa&alIGAATFIOGAZ2Y gA.URAffecdBBEaQ N
Party 4told this studentshefelt pressured by the administratioat the time(i 2 G RNR LJ (K S

F OO0dzal GA2Y ®¢

5. JFAffected Party5

Incident dates 1990-1991:JF Affected Party &lleged Fernandez engaged in inappropriate
conduct toward het! JF Afécted Party @llegedFernandezised sexual innuendo in and outside
of the classroomkissedher hand;took her hand andheldit up to her breast; angshowedher a
photograph of a naked woman.

JF Affected Party $hared that in approximately 1993, she &pdo JF Affected Party, 4vho told

herthat CSNY I Y RST & IJB Affiectizfl BaByi®did SKeSMNBE G NB L2 NI SR CSNY I
conduct to Stuckey via letter in 1993F Affected Party o longer has a copy of the letter, but
shereferenced it in a subsequent letter to Miller in 1994,

On February 9, 1994F Affected PartyWwrote a letter to newlyappointed Principal Miller, with

copies toStaff 2and Staff 3 again raising concerns agst Fernandez JF Affected Party 5

NELIZ2NISR CSNyYylFyRST Sy3al 3SR Ay &aSEdzadt AyydsSyR2
around her and kissed her hand, and showed her a photognepiad taken of his female

companiong K2 gl a 2y f & & pchde NN IJyAfettgd Party dSull sekhdzr

exposed breasts and genital regiodF Affected Party® AR CSNYy I yRST a&YAf SR
and put his finger to his lips to imply his conduct should be kept secret.

A weekafter receiving the letteron February 16, 1994, Miller responded and asked for
permission to share the letter with Fernandéddiller also askedF Affected Party t6
communicate directly with Millerand to leaveStaff 2and Staff 3out of future communications.
On February 19,994,JF Affected Party i@sponded granting Miller explicit permission to share
her letter with Fernandez.

Miller told us she met with Fernandez upon receivifrgAffected Party(y@dermission Miller
could not recall when, exactly, she metwBhS Ny I y RST X o6dzi NBOIf f SR GKI
described their conversation as follows:

| called him into my office. | believe | showed him the letter or | explained the

primary accusations. He expressed he had always been fdd&Affected Party

5]. My recollection is that he did not deny that he kissed her hand. He did offer

an explanation in terms of context. He said he was prepdr@rgor a Spanish

poetry contes$ [X]. And it was a very passionately charged love poem. Bhe |

Affected Party8 KIF R (2 Llzi &a2YS LI &daarazy Ayda2 GKS NBI R
to go well in the contest. By way of punctuating this, he took the role of the male

110n October 20, 2013F Affected Party gublishedthe front-pageop-edin the Washington Posteferenced earlier, ",
SYyuAuf SR a2KSYy 0KS tS3lFftf aeausSy FTlFAfta aSEdz {JF Affacked dzf 4 JA
Party 5shared her experience in being abused by a teacher in 1990, and subsequently attempting to report the sexual
assault.
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and read the part and ended up kissing her hand to show the emotion. He did
not deny doing it.

Miller also recalled discussing the photograph with Fernandez. She said Fernandez did not deny

that he showedJF Affected Party®y dzRS LIK2 G2 3INJ LIK> o6dzi | aaSNISR A
Miller did not ask Fernandez life took the ploto; she did not ask Fernandez if thelbgect was his

female companionshe did not asko see a copy of the photograpland, she did not ask him to

describe the precise nature of the phottn her interviewMiller agreed if she had knowthe

photowas d his female companion dhat it showed her genitals that would have caused me

O2y OSNYy ¢

aAff SNINBOFEtSR aKS gl a al oAG LISNId2NDSRE gAGK
touch a student. She searched his personnel file, but aoaddind any other concern¥.

Ultimately,MilerRA R y2{ NBLIR2 NI GKS O2yRdz0G 0SSOl dzaS akKks
RSGSNX¥AYS (KIG aKS GRAR y2i0 KIFI@S | NBFraz2ylofsS
are degrees of differencdsetween breaking boundaries between teachers and students and

sexual abuse. | think he broke boundaries and that is why he was admonished. But | did not find

he committed sexual abuse agaif3F Affected Party &|¢

In 1996 JF Affected PartyBarned trough the alumni newsletteFernandez was going to

chaperonePres students oa study-abroad trip Given what she had heard frodg Affected Party

4,C S NY | sghagerorting a trip with studenisoncerned her.JF Affected Party $ent a letter to

Miller dated May 10, 1996, aridformed Miller she had filed a complaint with CPS in February

1994 and was considering reaching out to the med@aMay 19, 1996Miller responded by email

noting she had not received any corroboratingoets and wrote she was perplexed wilk

Affected Party @& LJX Fya (2 32 Lzt A0 aAft SNI y230SRZ a
OFNB | 02dzi GKS NBLMzilFGAZ2Y YR WEAFSQ 2F | YIy
& S NE& dasked ta mdef wlhND Affected Party o discuss her concerns in persbna A f £ SN &
response promptedF Affected Party o file a report with the San Jose Police Departm@&iPD)

Beginning in November of 1993Gver the course of three monthgdF Affeted Party SGmet with
Miller, and also sent her four additional follemp emails as detailebelow:

Date Communication

November 14, 1997 November 1, 1997JF Affected Party et with Miller in Person, During the

meeting, Mlller allegediyold heri KSaS ¢SNBE  &a SN 2dza

¢Sl OKSNJ 2% JFiAKeSted P&y IBIBdDZ RSAONR G SR ¢
FyaNReé GKIG aKS KSheprovidedMllBr with thed@amd od -
an affected partyJF Affected Party0, who could corroboratdF Affected Party
504 O2 YlAgsheby @@t S @AYy IS arftt SNI I Ef¢E
GAGK KSNJ Lzt AO g2NRa a2 Fa yz2a G

213 y20SR SFENIASNE aAftftSNIgla gFNBE GKSNB KFER 06SSy LINA 2 NJ
Party 4.

13 Miller also mailedlF Affected Party & physical copy of the email on May 23, 1996.

14 Fernandez was nominated byustents as Teacher of the Year for the 19906 school year.

15 JF Affected Party iflentified JF Affected Party0 as someone who also saw the nude photograph, possibly at the
same time agdF Affected Party i 1991. During their meeting in 199JF Afécted Party Sold Miller that JF Affected
Partyl0Owas a corroborating witnesslF Affected Party0 did not participate in this investigation.
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DE(] Communication

November 4,1997:JF Affected Party $ent Miller an email in followap to their
November 1 meeting. In her emalk: Affected Party rovided Miller the
name of two affected partias JF Affected Party d@nd JF Affected PartyO0.

December 410, 1997 December 4, 19973F Affected Party $ent Miller a followup email asking if
she had contacted one of the affected parties (presumalfiyAffected Party
10); and if so, what the next steps were.

December 8, 199Miiller responded that she was still looking for an address
The same daylF Affected Party fesponded with potential contact
information for the affected party.

December 9, 19973F Affected Party Wwrote again to Miller with confirmed
contact information for the affected party, and again asked about next steps

December 10,1997 A f f SNJ NBaLl2yRSRXZ ac¢KI vy

January 514, 1998 January 5, 1998]1F Affected Party Wwrote to Miller to ask if she had contactec
the affected party, and again asked hsteps.

January 14,199& A f f SNJ NBalL2yRSR>X aLF L KI

The record demonsttes that Miller did not followup onJF Affected Party®a Y Saal 3Sasx 2N
meaningtilly respond to heabout her concerns.

6. JFAffected Party6

Incident dates 1987-1988:JF Affected Party #®ld usFernandezywho also served in the role of

assistant J¢occerO2 I OKX g2dzZ R YI1S (GKS IG4KftSGSa R2 a02yY
behind them and stare at themlF Affected Party €aid she and ér teammates werenade

dzy O2 YF2NI I 6t S o0& CS NYyShelRatelQquit thie PeRo&certeafmRlueltad i A 2 v &
the conduct. In 1991 JF Affected Party\6rote a letter to Miller suggesting Fernandez was not a

good fit as a coacH. In her letter, she asked that Fernandez either be removed from his coaching

duties, or that a female coach also be present.

7. JFAffected Party7

Incident dates 1983-1984:JF Affected Partytdld usFernandez gave hand hersistersa ride
home fromschool as a favor on one occasiddn their wayFernandestopped at hisjometo
change his clothesJF Affected Party Stated she and her sistesst in the living roonas
Fernandez changed in his bedroom. When he walkeabhis room, he was stilicking his shirt
into pants that were unzipped and unbuttonedF Affected Party récalled thinkingdThat was

2 R RShénever mentioned thisncidentto anyone, including anyone at PreQverall JF Affected
Party 7was surprised when she learnedrifr@ndez was the subject of th&ashingtonPostop-ed.
She felt Fernandemas not inappropriate with her at school and she never heard concerns or
rumorsabout himfrom other students.

8. JFAffected Party8

Incident dates 1984-1986:JF Affected Party ®ld us Fernandez made her uncomfortable when
shepatrticipated in poetry practice with Fernandez, during lunch or after schmoéxtra credit.
These practice sessions were typicailyer alone or with only a few studentdF Affected Party 8

16 Neither JF Affected Party 6 nor Miller retained copies of this letter. Miller denied receiving te lett
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allegedFernandez asked her to clutch her chest to demonstrate she was impassigmed

KFNBRXZ &L NBY StwanStoldo this withi i BusfoRup tloude.Al Reyhénber

KAY1AYy3a L ¢FyiSR (2 R2 (GKAa&a ¢AGK wdildthiogft®2 8 SR 0 f
S i K A7"\0R AffgcdbParty $aid she did not report this conduttt anyone at Pres

O T Q)¢

JFAffected Party9. Incident date1991 JF Affected Party #ld usFernandezshowed hera
LA OQUdzZNE a27F | 62 Yl Per yAfecRRPayEE CSING | YR T dedIp g I £ S
SeSoNRgae a KS aK2gSR KSNJ GKS LK2(G23INI LK

9. Other AllegationsAgainst Fernandez

We received informatiomelated tofive additionalstudents. While we were unable to interview
these studentsye include the information we reviewed for sake of completeness.

JFAffected Partyl0. Incident dates1990-1991 Wereviewed information that identifiedF
Affected Partyl0 as someone who also saw the nude photograpbssibly at the same time dg
Affected Party 5n 1991 During their meeting in 1997F Affected Partytold Miller that JF
Affected PartylOwas a corroborating witness.

JFAffected Partyll. Incidert date 1985 We reviewed a Facebook message frdfnAffected
Party 1l in which she allegeBernandez touched, flirtedith, and called her at homat night

JF Affected Party2 Incident date1987 We reviewed a Facebook message frdfnAffected
Party 2 in which she alleged Fernandez engaged in grooming behaviors, including telling her she
was beautiful and giving her a nickname which he used in class or on campus.

JFAffected Partyl3. Incident dateunspecified JF Affected Party iflentified JF Affected Party 13
as someone who raised a complaint against Fernandez to her through Facebodk. A?cted
Party 5 JF Affected Party 1aleged in a Facebook message that Fernandez engageoddming,
hugging kiss$ng, givingrides home putting hishand onJF Affeatd Party 18 nee,and making
inappropriate commentsJF Affected Party &id not have a copy of the Facebook message.

JFAffected Partyl4. Incident dateunspecified We reviewed an undateBacebook comment in
whichJF Affected Party lallegedFernamez touched heronthe® Ay |y Gdzy ¢St O2 YS¢
Shewrote in her comment that sheeported it, but nothing happened, and thed- Affected Party
14 received a poor gradigom Fernandeon a Spanish project.
10. Conclusios

The record supportthe following conclusionsegarding the claims against John Fernandez and
how they were handled by Pres

1 Fernandez engaged inappropriateand unwantedsexual conductncluding

7We also spoke witiC | FFSOUG SR t | NIE& gK@a yRNISRY S NN (/) RST & aONBSLISR K
G¢CKSNB gla az2YSUKAY3 Fo2dzi KAY UKFd YFRS 0KS AYYSN YS 32
iKFiQa KRB (G2 SELJX LA
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0 Being overly affectionate, including kissing hands drakk, rubbing shoulders,
putting hisarm around astude@té | A ai > F2NOAYy3I | aiddzRSyidQ
writing notes and giving giftfandengaging innappropriate sexual touching

o Sharing photos he took of naked women to students, and on one @ccasi
superimposing the images on a student.

o Stoppingbyned i dzZRSy 1 Qa4 K2dzaS NBLBIFGSRf& | yR dzy

o Giving ridego multiple students!® On one occasion, Fernandeat his hand ora
& (i dzR kngeivilld she was in his caWhile giving rides was n@rohibited by
policy at the time, each of these students reported feeling uncomfortable.

1 Several PreStaff membersvere aware of some of the condtidout failed to meaningfully
investigate or respondUsing theJFAffectedParty-4 incident as an exampleyhile JF
Affected Party 4lid not speak with us, her friend credibly described her reports to Pres.
StuckeyStaff 2 and Miller all acknowledged being generally awaréréffected Party @ a
concerns. Yet, they did not invesitg the claims.Stuckeyasserted she referredr
Affected Party 40 a Staff membeyyet admittedshe never spoke witlVitness 2or
Fernandez regarding the matter. Miller 6 K2 gl & +*+AO0S t NAYOALI f X ¢
happenedé & Sl RA R Yy niektijayeTassertaldiviaSed hér folas
another exampleJF Affected Party fade several attempts to repoRernande® a
conducttowards herto Miller. Miller spoke with Fernandez, yet failed to ask him
essential questions to understand what haccurred. Miller took no further action,
despite the fact she was aware of prior concerns about Fernandez relathehfeected
Party 4

1 There is no indication in the record that Pres reporteg’ @ 2 ¥ G&Nck tgORS T Q
or law enforcement.

B. PeggyOrozco

The earliest claim for which we received information relate®é&mygy Orozcavhowas a Spanish
teacherand substitute English teach&som approximately 1979 to 1983Ne heardconcernghat
Orozco engaged imappropriate groomingndrelationships involving three studentst least one
of which involvedallegedsexual miscondugin the early 1980sOne affected party participated
in the investigation. The other two affected parties did nGrozcodid not respond to our
requests fo an interview.

1. POAffected Partyl
Incident dates 1980-1981:PO Affected Partysl ¢ K2 ¢l & | & dzRddyusi Ay

h N
hNBT O2 06S3l y usirgmPAKectRdPAE/QAXK SIN2 O3S 2F 06221 4a® ¢ KS
such that Orozco begagivingrides toPO Affected Party, ook her to San Francisco and other

18 Another Affected Party told us Fernandez went to her house because he had been invited for dinner.

19Three students reported specific concerns about Fernandez giving them rides. One shared that her two sisters, who
were also Pres students, weretlvher at the time.
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social outings, invited herto visitNR T O2 Q& K2 YS RafmNidkrgdHcedihgr$o fainidyY Y S NJ
members. PO Affected Party 4aidtheir interactions escalated to physical contact inviadyi

touching, kissing, and, on one occasion, ftonsensual sexual contaict 19861981. Shealso

alleged Orozco toler she masturbated about her in the shower, and tR& Affected Party 1

should do the same.

PO Affected PartyQd | O O 2 bgréctioBstwithkOEokido was catborated by onewitness

Witness 4whotold usPO Affected Party tbld her about the relationship with Orozco several

years later, when both were in colleg@Vitness 4saidPO Affected Party did not share details of

heNJ AYyGSNI OGAzya gAGK hNRIT O2 Fid GKFEG GAYSST o0dz
0SRé 6AGK hNERI QWithess Bwdsendt Kviaredof hk dethils &@ Affected Party
108 AYUSNI OGA2ya 6 A Kherh NP Th QElis@@niiiPO Mifettit! RamtG R
MQa K @tdebsysporroborated that PO Affected Party ftdR KAY | 62 dzi h N
when she was in college in the 19808.addition, two other witnesses discussed their
perspectives that Orozco was believed toibhéntimate relationships with other Pres students.

PO Affected Party did not report any interactions with Orozco to Pres while she was a student.
However,shebelievedPres faculty knew or should have known about the relationship because
they could seherf S @Ay 3 GKS &a0K22f LIPGRfested Partpigulally h N2 |
GrAaAlSR GKS (G(SIFOKSNna f2dzy3sS G2 oNARy3d hNRI O2 f

PO Affected Party tbld us shdater reportedthe conductto Mary Miller in the 1990safter Miller

became Prinipal, whenPO Affected Party dndWitness émet with Miller.2° PO Affected Party 1
admitted shedid not specifically identify Orozco, but felt shavea A f EnSugh afues 2

identify Orozco.PO Affected Party describeda A f £ S NJ & NB & LJZ WRRS R NIByF HIMASIRE
believe her.PO Affected Party 4 | ASRecalléd me a lidr.

Miller did not recalPO Affected Party feporting anyconcerngo her aboutOrozcoat any time
Miller, who was a teacher at the same time a®£zo,did not observd?O Affected Party 4nd
Orozco together.Stuckey was not working at Pres during the alleged interactions bet®€en
Affected Party Jand Orozcaon 19831981 Stuckeysaid she wasot aware of any concerns

NBE Il NRAY 3 h NBRvardanpstuddbi@hénstzéxéyreturned to the school in 1982 or
thereafter.?! Threeother witnesses affiliated with Pres were not aware of aexual misconduct
concerns on the part ddrozco.

2. POAffected Party2

Incident date approximately 198Zourwitnessessharedwith usthat PO Affected Party @nd

Orozco were in aonsensuatelationshipwhile Orozco was a teacher aiD Affected Party ®as

a student PO Affected Party @llegedly moved in with Orozco after graduating from P@sae
gAlYySaa alFAR AG 61 & G20QA2dza iha&dlationshipdaS | O2 dzLIE
GO02YY2y (y26fSR3ISe FY2y3ald GKSANI Of FaaylidSao

20Witness 6 confirmed they met with Miller in the 1990s.

21 Stuckey rejoined the faculty in 1982 and began her second stint as Principal in 1984. We attempted to interview two
other former Principals who served during the time frame Orozco was an employee, but were unable to do so.
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Miller cafaculty memberat the timec said shevasaware of rumord?O Affected Party &nd

hNRBT O2 6SNB GFNRASYRt&¢ odzi GKIFG ay20KAyYy3a 61
any suggestions the relationship was sexual in natiene of the witnesses alleged, nor did we
identify any evidenceo suggestPO Affected Party @r any other individual reported concerns to
Presduring the relationship or thereafter

3. POAffected Party3

Incident date approximately 19820rozco allegedly engaged in an intimate relationship with
another studentPO Afected Party 3in the early 1980sPO Affected Party 8id not participate
in the investigation.Three witnesseselievedPO Affected Party &d Orozcavere in a
relationship,based on discussiofetween students at the timeOne witness reported @zco
was in a relationship witRO Affected Party 8t the same time aRPO Affected Party,&and this
Ol dzaSR GFNAOGAR2YE¢ 0SGeSSy G(KS aitdzRSyiao

Miller ¢ a faculty member at the time knewPO Affected Party 2ndPO Affected Party ®ere

good friends and played on a team together, but she did not hear any rumors about Orozco and
PO Affected Party.3None of the withesses alleged, nor did we iderdify evidence to suggest

PO Affected Party 8r any otherindividual reported concers to Pres during thalleged

relationship or thereafter.

4. Conclusions

The record supports the following conclusions with respect to the claims adegsgty Orozco
and whether Pres had notice

1 Orozco engaged in inappropriate grooming and relationshipsiwng three students.
One student credibly shared her experience, while several others corroborated the two
additionalaccounts.

1 Orozco engaged in sexual misconduct with at least one student.

1 While it appears otheStaffwere aware Orozco was friendlyith students, and there
$ SNB NHzY2 NR leldagiataiith beNdhist@i2r@sawe did not identify any
information to suggest Pres leadership was aware of sexual misconduct.

1 One student reported concerns about Orozco to Miller in the 1990s, butatid n
specifically identifyOrozcoor the nature of the concerns.

C. Jeff House

Housewas an English and Journalism teacher at Pres between 1999 and2064g the course

of our investigation, we heardlagations of inappropriate grooming and relationshipgolving
House andwo Presstudents One of the allegationacludednon-consensual sexual misconduct.
We interviewed seven individuals related to these allegations, including one of the two affected
parties. Houselid not respond to our request for an interview
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1. JHAffected Partyl

Incident dates approximately 19982000:JH Affected Party dlleged Hous behaved

inappropriately towards her during heophomore year of high schodbhe told us hgaveher A

grades regardless of what she turned in; Benther personal emails on the weekend to the
STFSOG 2F aL YAaa & zhdrwréte alldng, Napprdpfiate mésgapeSn her2 dzz ¢
yearbook. Specificallyhe wrote(typed verbatim)

Okay, apparently nothing | think matters to you anyway, so have fun at that other

place while | gaze wistfully at the desk only slightly to my right (heavy sigh here).

Well, you could at least ema@ail addressedacted2 NJ OF f f GgKSy @& 2 dzQNB
REALY boré [phone number redacteld hdKSNJ G4KIy GKFGX ! KK KSffx
miss you. Love, JH.

JH Affected Party dtated her mother learned about thateractionsand convinced her to leave
Pres JH Affected Party lelieved hemother met with Miller and adviselliller as towhy she
was pullingher, as well as monetary donations, from the schonhmely, because House had
crossed boundaries with her daughteiH Affected Party further alleged her mother told Miller
Fo2dzi | 2dzaSQa S Y lyibutiiller difiRot @si§fbr Mbre igfdrmagoyl dietiiest
to see the emails or yearbook.

Miller denied being aware of any concerns involkbAffected Party 4nd House Miller did not
recall meeting withJH Affected PartyCli@other. Miller recalledJHAffected Party left Pres due
to unrelated reasons

2. JHAffected Party2

Incident dates approximately 20022003:Witness 7alleged on behalf alH Affected Party that

in 2002 or 2003, House invitedH Affected Party @ver to his house, gave her alcdlamd

cannabis, and sexually assaultest. JH Affected Party @as a freshman in college at the time.

Witness 7told us thatfollowing the incidentJH Affected Party2 Sy & | G OF dzi A 2 y I NB ¢
Witness Bfriend and classmata)/itness 8jn 2002 or2003 Inthe email,JH Affected Party 2
RSAONAOGSR 3A2Ay3 (2 12dzaSQa K2YS T2NJ RAYYSNE o6S
gl 1AYy3 dzLJ y I 1 S Rvhehghe sad tizh Qufng a ldealdaOrK college

Witness 7stated she anWitness 8 YYSRA I 6 St & ¢Sy d (G2 aAifftSNRa 27F
CKS® ai2fR KSNJI SOSNEBIOKAYIE | yARerWHeES PIMIRS R KSNJ g A
NEaLR2YRSR (KS YIGGSN ag@dA R 653 (6 WO OESNEI 2FS®
recalledHouse was not at school the next dfy.

Three witnesses stated they heard rumors that House dated his students.

Staff 44 G F § SR aKS 3ISYySNIffeée (K2dAK(G IAfaraxé@mplehed | 4O
statedsheoncé ¢ KAY KI @Ay 302 WO SINEYTFGUAAY2EYG Sg A G fot. | & G dzRSy

22 As noted below, House was @inyed through June 1, 2004.
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5
& KFId SOSNEB2yS GySSRSR (2 akKdzi dzJié FyR y?2

LIAGS NYzY2 NB | 0 2 dziJH Afedzl Bty BtafBshidaiiif 2f ySANKAEL NESAAGLE:
l.:l

- v
Q¢ QX

Miller saidHouse left Pres due teasons unrelated tdH Affected Party. 2Even soMiller

acknowledged being aware of a sexual relationship betwhéiffected Party @nd Housebut

asserted she learned about it frodtH Affected Party, ot Witness 7or Witness 8 after JH

Affected Rty 2had graduated Miller did not recall meeting withVitness 7or Witness 8

regardingJH Affected Party®a S Milleisfatéd that initially JH Affected Party @Id Miller

she and House had consensual sexual intercourse dftekffected Party @irned 18 years old

after she graduated from PresJH Affected Party @ame back some time latand the story had
GY2NLIKSRe¢ (2 AyOf dzRS R Nl dould riot rezdl iviienexadtly JH O1 2 F
Affected Party 2old her about her relationship with Housbut Millerbelieved it was a#tr House

KIFR | f NB I drbloyf MllEristated NiI& 2n@ouragetH Affected Party @ file a police

report because Miller would not report iegardless of whether it was ceensual based onJH

Affected Party2a | 3S i GKS GAYS 2F GKS IffS3ISR AyOAR!

Miller acknowledgedo usa K S G LISNK | LJA & K2dzZ R K|l O%éexplhidedR dzO0 SR
she did not report the incident becausél Affected Party ®as already 18 yeardd at the time of
GKS AYyGSNO2dzZNAESS yR KIFIR a0S33SRé arafttSNIy20 0

3. Conclusions

The record supports the following conclusions regarding the claims agdaiffisiouseand how
they were handled by Pres:

1 House exhibited favoritism towards a gient, and wrote an inappropriate message in her
yearbook giving her his contact information. Witnesses corroborated that House had
inappropriate boundaries with students generally.

1 House had a sexual relationship with a student shortly after graduaiWéa.did not have
any witness provide corroborating evidence, nor did we identify other evidence which
could support a finding that House engaged in {tomsensual sexual intercourse witH
Affected Party 2 The proximity in time of the relationship 81Affected Party @& G A YS | &
a student however, suggests, at a minimum, Houlieelyengaged in grooming or other
boundarycrossing conduct.

1 Miller became aware of the sexual relationship afler Affected Party @raduated, but
did not conduct any inveigation or report the conduct.

D. Kris White

Kris White was a religion teacher and Community Involvement Coordinator at Pres from 2001 to
2003. White left Pres at the end of the 20RQ03 school year. We receivadormation that

White directed romantic overtures towards KW Affected Pa§WV Affeted Partydid not
participatein the investigatio. We contacted White to give him an opportunity to respond to the
allegations. He declined tip sa
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1. KWAffected Pary

Incident date 20020n or around December 12, 2002, White called KW Affectely Pdio his

office and made romantic overtures towards hérhis was corroborated Byitness 7 who KW

Affected Party confided in immediately following the meetigecording towitness 7 White

called KW Affected Party into his office and told her hedtbher, he had tried to stop being in

love with her but could not, and he thought about her all of the time. In addition, White

presented KW Affected Party with a handwritten nota.the note, which we reviewed, he wrote,
FY2y3 20KSN 0XKSK IAK( K LOXdAzZRH aG,a2 dzZQNBE G KS 2yf e N
0KS Y2NYyAy3zé |yRX aL 32 2dzi 2y RFEGS& odzi L R2

The conduct was reported to the scha@ametime between December 12 and December 16,
2002 Miller heard about it both fromKW Affected Partand Staff 22

On December 16, 2002, Miller agdaff 2met with White, who acknoledged engaging in the
conductattributed to him byKW Affected Party During the meeting, White sharsdme
personal strugglesMiller placed White on paid administrative leav&fter he was placed on
administrative leave, White sought treatment for his personal struggles.

In January 20Q3Mliller spoke withKW AffectedPartyQd FoH R K SSIELINBEASR 'y &l G
F2NBAGBSY Saa¢ Milepalso dideked in WitKW Affécted Partywhom she described

I &4 & Ouh Rebfuty 2003, Millsk LI2 1 S 6 A G K 2 KA ( & Qo ake§edly staked | NB  LJI
White was not a danger to studentén March 2003, Miller reinstated White.

In late Marchor earlyApril 2003 KW Affected Partgnd her parents expressed discomfort with
WhiteQ &  LING &anpuS.Biller requested the familallow White to finish out the school
year since there were only two months remainfigMiller said thefamily éeventually¢ agreed. In
May 2003, at the end of the school year, Miller informed White he would not be returning to
teach.

On June 1, 200&taff7 sent Millera letter detailing her concerns about how tK&\tAffected

Partymatter was handled® In it, she referenced a meeting betwesfiller, KW Affected Party

FYR 2KAGS Of2aS Ay A 7understbobiiai@ifgihe Mdthg/ & G G SY S
Miller allegedlyasked Whiteo readaloudparts ofa personal note regarding a private health

issueto KW Affected Partya note that would necessarilygze an emotional burden oW

Affected Party C2f f 2 6 A y 3 2 Killeti tBef dsketk®/ AflRctey BaRyif White could

23 According to one source, KW Affected Panitially reported the incidento Staff 6. Staff 6 did notrepott KA 1 S Q &
conductbased on the belief thabtaffwasalreadyhandling the matterand also pointed olKW Affectedarty did not
share anything about White touching her

24 KW Affected Party and White continued to interact through a club both were involved in on campus.

250n June 3, 2003, an email circulated among Pres faculty, staff, students, and parents. Thasmaihposed and

sent by a Pres alum and included information allegedly sourced 8w@iffi 7 The email included allegations of

misconduct against several maaff, including White.In response to the letter, Miller retained the services of an

indeperRSy G Ay @SadAaalr 2Nl 62 NBGASs GKS ttSALdA2yad 1 002 NRA
corroborative evidence that any serious accusations have any validity. 2 S Y RS a S diffenddt sourdeS Ij dzS & § a
including the investigator, but @re unable to obtain a copy of the report. Following the conclusion of the investigation

on September 1, 2003, Mir sent a letter tothe PrecY Ydzy Alé Ay 6KAOK aKS gNRGS GKS I R
additional training of the faculty with respetd student/faculty relations and appropriate boundaries between faculty

FYyR addzRSyidaode
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return to teach at PresKW Affected Partgllegediytold Staff 7the situation made her feel
ol O1 SR A y\WHile Miler@ezaldd $héldieeting, she had no recollectioamjone
reading a personal note from White

The record reflectd K A (i S Q & wa® Boy/répde®dp law enforcement oCPS Miller
Oly26f SRAISR (i KIO2 yIRUZDK 2 drH B applORi&tE&apdabssrie Ay
OKAfREA1S YdzaAy3aazé aKS RAR y20 0StASOS daoAlGK

2. Conclusions

The record supports the following conclusions regarding the claimiastd<ris Whiteand how
they were handled by Pres:

1 White expressedan inappropriate, romantic interestirectlyto KW Affected Partya
student at the time

f 2KAEfS aAffSNI LINRYLIfe& NBaLRy RSdietidgavithihe S & (0 dzF
student, her parents, anwvhite, Miller failed to appropriately addressealconduct, or
take steps to protect the student. Rather, Milfait undue pressure on the student by
revealing information aboutvhiteQ& LISNB 2yl f &aAGdzZ 6A2y | yR NBI
continue his employment.

1 Miller did not report the conduct to CPSlaw enforcement.
E. Jenna Roe

Roe was a Junior Varsity Assistant Water Polo Coach at Pres between 2011 and@trig@the
course of our investigationye heard allegationsf inapprogiate grooming and a relationship,
including norconsensual sexual miscondubetween Roe and one Pres studedR Affected

Party raised her allegations in varying degrees of detail in statements made to police officers on
March 16, 2014; March 18, 2014; and, March 5, 2018, as wellasiitierview with NBC Bay Area
which aired on March 29, 2018.

The studentdeclined to paricipate in thsinvestigationand Roealid not respond to our request

for an interview. We reviewedheir statements made to law enforcemeniWe also reviewedR

AffectedP: NJie Qa adl G6SYSy d 3INBQBay Araayf addityon, Wehigr@iewBdh S ¢ g A (
SAIKEG gAlySaasSasz AyOf dzZRAyYy 3 \amndrevieWddduddréiRof t NI & Q&
pages of documentary evidence. These included media coverdhe aflegations, a timeline
prepared by PreStaffg K2 KIF YRt SR GKS YIFGGSNE LR2fAOS NBLR NI
personnel file Any statements attributed to the parties in this Report, unless noted otherwise,

came from those sources.
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1. JRAffectedPaty

December 20130n December 6, 2018 ree students Witnesses 9, 10, and %% reported
concerns about inappropriate interactiobetweenJR Affected Partgnd Roe tdStaff 827
AccordingtcStaff @ a y 20 Sa 27T ,theshideLtgloBt& 8k Imaskrlefant part:

1 Roe askedR Affected Part§ she(Roe)could attend a sleepover withR Affected Partgt
Witness 12and2 A (0 y Sléodise; hQ &

1 InOctober 2013, Roe slept over 3R Affected Par§house after askingR Afected
Party@older sister if she could come over;

f Witness 12aw a SnapChat from RoelB Affected Party KA OK &l ARX dat A O dzN.
KFEyRAET

1 Witness 12heard Roe request hugs from JR Affected Party on numerous ocgasions
1 Roe andIR Affected Partyequently spoke privately for long periods of time on campus;
1 Roe purchasedR Affected Party sweater and told her not to tell anyone; and

1 Roe andIR Affe@d Partytexted frequently. JR Affected Party deleted all text dialogues
and SnapChat messages.

On December 7, 2013ccording tahe timeline pepared by PreStaff Staff 8addressed the
a0dzZRSyitaQ O2yOSNya ¢AGK w2S3E gK2 FRYAGGSR GKI
texted JR Affected Partyut of concern fordJR Affected Par@welfare. Within days oher

conversation with RoeStaff 8NB LJ2 NIi SR {1 K gatioasiiodeRI& diniSiatd4 | £ £ S

The week of December 9, 201iller met with Roe, who acknowledged textidR Affected Party
RNAGAY3I KSNI I NRdzy RZ | y R? KileNdutbnediwhyytiis@vaslan 6 A 0S| T i
GSANBIA2dza DA 2 tdnal Boangaty pdicy foun& \Bithin IheHaEUiyahanklboo

aAftt SNIFfa2 aYIRS Ad Of SIFNJ aKS ow2S6 gl a yz2i
FYR gl a y2i St 02YS 2y OIlHywadziMilldr gid riotysgeak MRRIRT S & & A
Affected Party notify her parents, or otherwise delvk=eper into the nature odR Affected Party

N

26 Throughwitnesses, we encouraged the three students who initially reported concer8satid 8to contact us. They
did not.

27\We attempted to reach Staff 8, but she did not respond to our requests for an interview. We reviewed her notes,
provided by Pres, regarding her involvement in this matter.

%828 AYUiSNBASSGSR ww ! FFSOGSR t I NI ataWitdeSadZWithesd1gy R | G GKS G
corroborated that Roe treated JR Affected Party differently than other students, and provided many examples. In

October 2013, JR Affected Party thlitness 121 KS KIF' R 0SSy Ay w2SQa O NJ FhgBR w2 S (i NJ
her breasts under her shirt, and told JR Affected Party she (Roe) wanted to have sex with her (JR Affected Party). In late
October or early November 2013, Roe sent JR Affected Party a SnapChat message of herWhress.1Xhared

GKFG woaSNBIF At ANIeé Ay KSNI vYSaal3asSasxs FyR wWw ! FFSOGSR t | NI
And in midNovember 2013, wheWitness 12 JR Affected Party, and Roe were sitting together underneath a blanket at

a Varsity water polo gamaVitness12d + ¢ G KS 2dzit AyS 2F w2S8SQa8 KIFyYyR 2y Ww ! FFS
ofry1Siéz IyR KIG w2S8SQa KIFIyR 06S3ly Y2 JATide idabdndiationt ¥ FSOG SR
that Witness 12 reported these details to anyone at Prakénfall of 2013.
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FYR w2SQa aKfff INI2IVIAKALRAR y2i NBLR2NI GKS aiddzRS
CP&t the time She explained she came to this decision ilabotation withStaff 9 Staff 4 and
Staff 10

| did not report. It was not a unilateral thought process. Iswadiscussion with

[Staff 4 Staff 9and Staff 10] dDid itrisetothe levelofarga2 y I 6 f S & dza LA OA 2y Ké
Some of the girls who made the original report were prone to hyperbole. We

saw this, we think. It was blatantly against the boundaries and against the code

of conduct, but not anything more than that. Boundaries were blurrefJBy

During their investigative interviewStaff 4and Staff 10denied being involved in the matter.

Staff 4stated she helpedR Affected Partyith issues unrelated to the Roe matter. Similarly,

Staff 10recalled h&ing a phone conversation witithess 13n March 16, 2014, but asserted

she had not been involved in the matter before or after that phone call. Rather, she stated most

of the communications ith Witness 1%had been withStaff 1@ & & dzLJS NI e B&afiNg® & G KS

Early 20141n the first few months of 2014R Affected Partyad personal struggles which were
evident tosomePresStaff In midMarch, Witness 13earned additional details of the
relationship with Roe frondiR Affected Par. JRAffected Partytold her mother Roe had offered
to buyJR Affected Partyvibrator, and had touched her breast$Vitness 13mmediately filed a
report with the SIPD A Detectiveeame to their home and took botbR Affected Par§andher

Y 2 (i K SateRents the same dayWitness 13also calledStaff 10the following day to inform
her of the police report, and later met witHiller and Staff 9o inform them of what she had
learned.

In March and April of 2014JPD conductats investigation. Accordingo the police report, Roe
admitted to textingJR Affected Parigbout sexual matters, including sendidig Affected Party
picture of her vibrator. Roe also acknowledged she may havel®lffected Partshe loved her;
may have touchedR Affected Paron the leg; angfavoredJR Affected Partyn the team®°

PerStaff 2 & yWitheSsilXalled and confronte®@taff 8on May 12, 2014bout whyStaff 8

RAR y20 NBLR2NI (KS &ai0dzRSyl(aQ Qd#Efgddbmiess 1B (KS L
immediately reported the allegatiorshe was aware db her supervisowhen she heard them
andassertedthey were investigatedStaff 8told Witness 13he investigatiorindicated Roe had

broken boundarieshut Witness 13wvas told that based on the information provided, there was

no evidenceRoeengaged irtillegal activitye Staff 8told Witness 13he was noawarein 2013

29\We also attempted to reach Staff 9, but she did not respond to our requests for an interview.

30 After press accounts surfaced against Pres in 281PDe-openedits investigation into thelRAffectedPartymatter.

SJPD interviewedR Affected Partggain as part of the repened investigation. During this interviedR Affected Party

revealed additional allegations against Roe, includingovember 2013, she had been in the baekt of R S Q& @GS KA Of S«
Roe pushed hebackward, lad on top of her, reached undgiR Affected Par§shirt and touched her breast, and then

put her hand undedR Affected Par§pants and underwear and penetratéxr vagina with her fingersJR Affected

Partyreported Roe used her other hand to colAffected Part®@ mouth. JR Affected Partsaid she did not initially

report this to the Detectivén March 2014 because she felt it was her fault she was sexually assalittegholice

investigation has since been closed.
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Roe had seniR Affected Payta picture of a vibrato, and the record provides no indication
otherwise.

In Septembel014,JR Affected Partyonfided inStaff 11that she and Roe hadehanged
inappropriate texts.Staff 11filed a CPS report.

2. Conclusion

The record supports the flowing conclusions regarding the claims agailena Roand how
they were handled by Pres:

1 Roeacknowledgedo the policesheengaged in sexual misconduct towardl® Affected
Party, including sendingR Affected Party a picture of her vibrator; possibljng JR
Affected Partyshe loved her; anghysically touchingR Affected Partyn the
knee. Further, the record supports a conclusion, based on multiple reports and
corroborating informationRoecrossedprofessonal coackathlete relationship
boundaries

f 2KAfS tNB&a (G221 AYYSRAIGS I1OlGAz2zy o0& JR20G NBYy
Affected Part@parents of what they had learned, and failed to meaningfully investigate
what had actudy occurredin 2013 By this inaction,liey missed an opportunity tiearn
facts earlier thamayhave allowed them to be better informed about how to support the
student, and may have saved the student and her family months of grief as additional
facts @ame forward over time.

1 NeitherStaff 8nor Miller notified law enforcement or C®. In December of 201Staff 8
and Miller were not aware of much of the more egregious conduct which became known
later in 2014. By the time those facts were shared withsRhe conducthad already
been reported We note thatStaff 1limmediately notified CPS upon learning of
inappropriate text messages between Roe and JR Affected Party, even though she was not
aware of any inappropriate touching.

F. Dave Garbo

Dave Garbo was an English teacher at Pres from 2006 to 201@lum asserted on behalf bér
friend, DG Affected Partyhat Garbo engaged in grooming which ultimately led to a sexual
encounter withDGAffected Partyafter she graduatedWe contacted @rbo to give him an
opportunity to respond to the allegations. Through his counsel, Garbo declined to participate in
the investigation.

1. DGAffected Party

Incident date 20120n November 1, 201¥itness 14sentStaff 2an email on behalf dfier
friend, DG Affected Partyalleging that in 2012Garbo engaged in an inappropriate sexual
encounterwith DG Affected Partgfter she had graduatedwitness 14explained she sent the
email in response to the publication of thgashingtonPostop-edin October D17.
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Staff 2forwardedWitness 1238 b2 FdSYO SNJ mZ 1On NovemBeys, 200NGi 2 aAf £ S
Affected Partyprovided Miller a written document in which she described her allegatiomnketail

In this written statementDG Affected Partwrote about her relationship with Garbo while she

was a student, and he a teacher, at Pres:

We DG Affected Partgnd her fiends] spent most days, at lunch and before and
after school in his classroom. We talked about life, school, books, movies, our
love for the beat generation and Ken Kesey. We shared my copy of Howl. He was
not our sports coach or jazz band leader; evenyeas of our relationship started

and grew in the classroom. The only time we interacted outside of campus was at
my parents' house; my houder my graduation party. There are still photos if

you go back far enough on my facebook from that night. My dadigit he was

great. He had to stay late and wait for the alcohol to wear off before he drove
home. | remember thinking, along with some family members, that it was odd he
drank so much at a casual, daye, family & friends, high school graduation

party.

InWitness 14 November 1, 2017 email ®taff 2 she described similar experiences with Garbo,
corroborating that her friend g2 dzLJ & LISy (i  ¢G&rdoS Ni@issrdonizgh® leéamé wéry
close with him over théour years at Pres¢ K S & (i dzR SAfhdughsahtBeiiirBeshe seemed
funny and cool, in hindsighive realize a lot of the conversations, jokedc.were inappropriate

for a teacherstudent relationshigg In this emailWitness 14also noted that after graduatiqrthe
relationship between Gé&o andDG Affected Partyone of her friends"grew more personal.”

In her written statementated November 6, 201 DG Affected Partgletailedthat one eveningn

March 2012]ess thanwo years after she graduate@Garbo bought her drinks at a bar, ladsher,

andtook her back to his hoteWhere the two continued to kiss and touch. She alleged Garbo

digitally penetrated herDG Affected Party f £ SISR aKS gl a ad22 RNMXzy| ¢
conduct. At the timeDG Affected Partwas 19 years old anda®o was 38.

On November 6, 201 Btaff 12reported the incident tahe SIPy phone®* On November 6,
2017, Millerfiled a Suspected Child Abusep@rt.

On November 14, 2017, Miller and Staff mh@t with Garbo.Notes of the meeting prepared by
Staff 13corroboratedDG Affected Parf@account. The notes includésarbd @cknowledgment

of engaging in the sexual activity willG Affected Partyalthough he described the encounter as
consensual.Garbo substantiallpdmitted specifics of the evening, including purchasing alcoholic
beverages foDG Affected Partytaking her back to his hotel room, and engaging in kissing and
touching. Pres placed Garbo on paid leave the same dagrbo is no longer a Pres employee.

2. Conclusion

The record supports the following conclusions regarding the claimssidaave Garband how
they were handled by Pres:

st According to text messagesteeen Witness 14 and Staff 3JPD did nqiursue thecase becausBG Affected Party
declined to participate.
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1 Garbo developed personalrelationship withDG Affected Partwhile she was a student,
and he a teacher, at Pretes than two yeargfter graduationas Garbo admitted, he
purchased alcohol fdDG Affected Partywhen she was under the age of,2ihd engaged
in sexual activitwvith her 32

1 Presresponded promptly and appropriately. Within a week of receiving notice, and the
same day as receiving the allegations fro@ Affected PartyPres reported the
allegations to SJPD and filed a Suspected Child Abuse R€peytaddressed the issue
with Garlo, whono longer works at Pres.

V. Allegations Of Sexual AbuserGexual Misconduct Again€thers

Inthis section of the Report, we summarize additional allegations of misconduct on the pxt of
other Saff memberswho we do not identify Theseandividuals are not named becausew
received less supporting evidenfwe the claimsand/or after a full review of the information
collected, we determined theonduct asserted, while inappropriate onprofessionaldid not

meet the definition of sexuahisconductotedin this Report.

For eaclof these individualswe summarize the evidence gathered related to the claims,
including whethethe allegations were reportedand whether Presesponded appropriately.

A. Accused Staff Member A

Information Gathered Witness 15lleged in a written statemerin MPSthat in 1977 Accused

Staff Member Aad asecretrelationship withher 16- or 17-year-old friend and Pres student

(Affected Party) Witness 15vrote the relationship began in clasShewrote that Accused Staff

Member Ainvited Affected Partyon weekend outings, to noschootrelated activities and to

visits toAccused Staff MemberdAa K ®VidzasS 150 O2 GSNBERE F2NJ KSNJ FNRSYR
NEfl GA2yaKALI 0S OlotmihfAccusied Stalf Membel] X VIRNNE Yy & NE SY R X
y2 2yS3s SaLISOALF Tt e YainesNAgestevadihislidbal@oiidgs FAY R 2
behaviors byAccused Staff Member, And regrets participating in ifWe attempted to contact

Witness 15 hbut did not receive a reply.

According towitness 1®written statement shebelievessK SNJ FNA Sy RQa LJ NByida o
of Accused Staff Member @nd contacted the school, but nothing was dorEhere was no

additional information provided to us, or acquired during the investigatiorsuggest Pres was

aware of the allegation againsiccused Staff Member prior to the report on the MPS website

During her investigative interviewhccused StaMember Adenied the allegations and asserted

she only learned of thallegation after readingVitness 18 statemer. PerAccused Staff

Member A the school never raised such allegations with her.

With respect to her relations with students generalizcused Staff Member denied ever
inviting any student into her home for any reason, including sctaabonschootrelated

32\We do not make factual findings regarding whether the sexual encounter was consensuatcomsemsual given
our inability to speak witlbGAffected Party.
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activities, or to housesit. She denied going on weekend trips with adgstwr developing
inappropriate relationships with students.

Over the course of this investigatiohjitness 1@rovided us with a handwritten letter she
received fromAccused Staff MemberiA 1991. The twepage letter included intimate language
whereinAccused Staff MemberMB YA YA aOSR 2y K S NVitaess86 She wrdtd S
o2dzi K2¢g GKS (¢2 aaKINBR GKSANI GAYS G23S4
letter reads (typed verbatim):

How do you feel about calling me up every namd then when school is out? As

I aKé FyR GLINRFTSaaA2yl ¢ O-SthdorasSHedce, L FSSE 61 6
LQY | FNIF AR &2dzQf tf KI @S while. Aad-itis$mporténi A 2y KSNB X | |
G2 YS GKIG ¢S aidlre Ay G2dz0OKd wX8

When asked if she kneWitness 16Accused Staff Member® | ALR Z( ladza3 K i K S NI ¢ KI
She had a sassy sense of humor. | would not have considered myself closé to het. T it SNJ & S
shared a copy of hdrandwritten letter, Accused Staff Member @cknowledged writing iand was

GSYOoF NN 2aSRéE o0& Al

We reviewed documentary evidence and witness statements relatéctctaused Staff Member, A
whichwere generally inconsistent wither assertion that she did not engage in outside activities
with students orinvite them, on ocasion, to her homeWe received credible corroborating
information that Accused Staff Memberhad students to her house, on occasion, including
having at least one student housesit.

Conclusions Given the passage of time and lackcofroborating information, lte record does

not support a finding thafccused Staff Member Aad a relationship with an underage Pres

student in 1977and thus we cannot conclude she engaged in sexual abuse or sexual misconduct.
However, the record doesethonstrateAccused Staff Member #ad inappropriate boundaries

with studentsc evidenced by the inappropriatend unprofessional note t@/itness 16 and

accounts from others of her interactions with students.

B. Accused Staff Member B

Information Gatheredg Affected Partyl. In a widelycirculated email from &res alumna dated
June 3, 2003, it was allegdacused Staff Member lpt a picture ostudentAffected Party in
KA&d O0SRNR2Y (2 aYIF1S KAY KILLR dE

Miller was aware of the allegations as she madeived a copy of the emaiRccording to

documents provided by Pres, Miller met witftcused Staff Member @ June 16, 200® discuss
the allegations.Accused Staff Member&knowkdged having a picture of &ffted Party 1but
explained it was because he was invited to her graduation party, and the invitation included her
picture. Per the notes from the conversatioAccused Staff Member denied ever saying the
picture made him happy.

33 An allegation regarding serving alcohol to minors is outside the scope of our review.
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Miller told usthe allegations involvingccused Staff Member &hd Affected Party ere also

part of a larger investigation conductén2003 ! OO2 NRAy 3 (2 aAffSNRa y2i0S
dzft GAYFGSt@& F2dzyR ay2 O2NNRO2NI (A PFeSOrRERDSE & DK
so,Miller met with Accused Staff Member&yain on August 21, 2003 as part of a post

investigation conference. According to notes from the meeting, Miller emphasiz&dciased

Staff Member Bhat he should maintain professionalismdboundaries with his students.

Information Gatheredg Affected Party2. Witness 7alleged on behalf of her friend and
classmateAffected Party 2that after Affected Party 2urned 18 years oldAccused Staff Member

B gave her his phone number asénther text messagesWitness 7old usthe messages

included telling Affected Party Zhe was beautiful, and he admired her, and they could date when
she got to collegeThis occurred in Z1b.

During his investigative interviewccused Staff Member & knowledgedexting Affected Party

20 'S adlr SR aKS G2fR KAY GKS RF& 2F KSNJ ANI R
him after graduation, which eventually turned into instant megisg, and then textingAccused

Staff Member Balsotold us thetwo got together four or five times after she graduated, for lunch

or dinner. On one of those occasiojthiey met at a parkHe said he approached it how he would

other graduates, statingf do care about my former students and | want to make sure that they

are doing well. And so if any of them were to ask me to go to lunch or dinner or something like

thattL ¢2dzZ R al e &Sade

Accused Staff Member &sertedthe interactions were not sexuarofl ¢ RF G Ay 3¢  y I { dzNF
| 26 SOSNE 6KSY |A41SR AF KS KFR 0SSy NRBYIFIYGAOLr (¢

guess.It's hard for me to say that | wouldn't have been attracted to h®he's obviously very

attractive. She had expressed erestinme.L Y R 6 S f & A AcBusell BtaffilMeriberBR Yy 2 ®§

estimated they stopped keeping in regular contact around October of the year she graduated

after she started college.

We spoke withAffected Party 2who said the two began comunicatingafter graduation. She

agreed the interactions were not sexual in natupat were complimentary of her and she found

AG & F & Affected Raty A |- AARtEe tine, | enjoyed talking to him and he enjoyed talking

to me. A lot of it was jugalking to a friendo X\EitBm- € 6 S G KS L2 aadaAoAfAie 27
into her freshman yeain collegethey lost contact.In retrospect, given the age difference, she

FAYRa Al 2RR2WWOR GWVRE>SO&I 0 GKIG o6l aod

Thiscomplaintwasfirst reported as part of this investigation.

Conclusion.The record supports the conclusion thatcused Staff Member &htered into a non
sexual personal relationship with a student shortly after she graduated. This is concerning given
the student had sharedh& had a crush on him, he found her attractive, &utused Staff

Member Bhad been warned about professional boundaries less than two years eafliedid

not learn of any similar conduct that occurred after 20@8e note the policy in place in 20051di

not prohibit staff from engaging in relationships with alum.
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C. Accused Staff Member C

Information Gathered. Witness 1#eportedthat in 2007 ,Accused Staff Memberd&hgaged in an
inappropriate relationship wittmer friend and Pres studer{Affected Paty), shortly afterAffected
Partygraduated. Witness 17allegedAffected Partyold heri KS (62 6SNB KIF Ay 3 G
a R ( Affecedt Partywas 18 years old at thigme.

Staff 14told us that whileAffected Partywvas a studentin the fall of 2006Staff 14became aware
that Affected Partyhad textedAccused Staff Member& 2:00 a.m. and called hian endearing
nickname. Staff 14did not have knowledge of angsual relationship at the time. Late3faff 14
learned the relationship between the two continued and became sexual.

Staff 15said she heardccused Staff Member&€l & aF2y R 2F£¢ | LI NI A Odzf | NJ
dated. She didot remember how she dard of the relationship, but believes it waem a Staff
member.

Miller said she heard rumorsaut a relationship betweerffected Partyand Accused Staff

Member Gn 2007. She heard the rumors frons&aff membeyralthough she was not sure which

one. She askedffected Partyabout the rumors directly andffected Partydenied them calling

thema A OA 2dzda NUzZY2NX 2y ISNAyYy I dE aAft SNI RAR y2i0 O3
and did not reportthecondic 2 GKS LREtAOS 2N/ t{ 06SOIdzaS aiKk

Staff 5learned of the relationship in 2008 or 2009 (aftdfected Partygraduated). She learned
about the relationship fromi\ffected Partp & & 2 dzy, W% MasDdragning3Hdd hesister had
dated Accused Staff Member. Gtaff 5said she reported this t8taff 16 Staff 16did not recall a
conversation withStaff 5about Accused Staff Member. C

Theallegaton was ultimately investigatebly the police in 2008Affected Partyspokewith the
Detective on the case and denied the rumoihe case was ultimately closed.

After the WashingtonPostop-ed, Affected Partyemailed Miller afterAffected Partywas

contacted by arattorney representindiPSabout theallegations involvingccused Staff Member

C, inquiring whether Pres provided her contact informatiolliller respondeda b 2 § KAy 3 OF Y S
from Pres.People being outed without permissi@ust wrong. Follow your instincts about who

@ 2dz Ul f pffediedl PadyWB ®ER2 Y RSRX daL KIF @S y2 AYyGSNBald Ay
investigating as there is nothing to tell in my opinidrhat is unfortunate that people think it is

their place to bring up these saof antiquated rumors.I'm glad to know nothing caenfrom

t NBadég

Conclusion.We did not obtairenough information to sustain a claim of sexual misconduct or
several PreStaffhad information to suggest inapppriate interactionamight be occurringvhile
Affected Partywas still a student, and did not meaningfully investigidwe concerns. We note
that asking a student about a relationship which the student might not fully understand at the
time should not behe end of such an inquiry.
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D. Accused Staff Member D

Information Gathered We received allegations wfappropriate sexuahnuendoand touching
during instruction timanvolvingAccused Staff Member &nd two Pres students. The two
affected parties did nbparticipate in the investigation.

Both of the affected parties made substantially similar allegations in statements on MfeSted

Party lallegedAccused Staff Member®@ O2 y (i A ydz2 dzaf & & SEdzl f f & KI NI &&:
during the 20062007 school year. In a statement on MBi& wrote thathe handed out

| SNAKSZEDN%HA YE YR YIRS 02YYSyda labegediymade tomdentsy 3¢
aboutAffected Paty 1Qa KIF ANJ FyR F LIISF NI yOSs FyR (42fR KSNJ
school. In her statementAffected Party dvrote she reported the conduct t8taff 4 Per

Affected Party 1Staff 4admitted Affected Party vas not the first person to raise coiaints

againstAccused Staff Member. 5taff 4also allegedly informedffected Party That Accused

Staff Member Dwould not return the following year, but toldffected Party i 2 a1 SSLI G K I {
OKSNB KI Godé

Similarly Affected Party allegedAccusedStaff Member K | Y RS R 2 dzilissés&ridiiadeS & Qa Y
comments abouttheKd 4Sa 6AGK | GRAAGAYOGT & AccBdd®tafft dzy RS N
Member Dmade numerous comments about her appearance and made attempts to hug her in

the hallway. In her satement, Affected Party 2vrote she reported the conduct to her parents

who, in turn, reported their concerns to the administration. Rdfiected Party 2her mother felt

their concerns were dismissed and nothing was done to addkesased Staff MembddQ a

behavior.

Both Staff 4and Miller denied being aware of any allegations agafitsiused Staff Member &t
the time of the alleged incidentDuring her investigative intervievigtaff 4stated she vaguely
recalledAffected Party 1but did not have apecific recollection of who she waStaff 4denied
being aware offfected Party @ & | t . Sidilarly Miley/o&nied being aware of any
allegations againshccused Staff Member intil she readabout them on MPS.

Conclusion.Thetwo students had similar concerns regardiccused Staff Member,and both
asserted they reported concerns Rres While neither student participated in this investigation,
their detailed statements tend to corroborate one another. Although Miller 8taff 4denied
being aware of allegations involvidgcused Staff Member, ¥ is more likely the students made
some effort to report some level of concern as allegéde draw this conclusion based other
instances where studentgported similar attemps to report concerns that were seemingly
dismissed or not pursued further.

E. Accused Staff Member E

Information Gathered.In September 2016, studentsported Accused Staff Memberdhgaged

in inappropriateconduct with a student t&taff11, who reported it toStaff 15 and Staff 17The

02y RdzOG Ay @2t OSSR (2d2OKAY3 (KS a0dRSydQrakst R |
school activityand changing into an outfit in the bathroom of a hotel while the student was in the

room. For ontext, Accused Staff Memberas traveling with students for a Pres event at the

time. Staff 17filed a CPS report on September 29, 2016.
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Staff 17met with Accused Staff Member, ho acknowledged the conduct, and spoke to the
a0dzRSYy G Qa LI $&fy7Ane with Ackusdd Sthfl Meryiierdnd instructechim not to

be alone with students in hotel roomand provided additional expectations to himlAccused

Staff Member Evas remorseful. Miller was unaware th&taff 17had filed a CPS report about the
behaviors. MileRA R y 24 FAES | /t{ NBLRNI 06SOlIdzasS &akKks
aSEdzrf YA&AO02YyRdzOG |G GKIFG GAYS®E

T

The following March, in 2017, a chaperome another Presponsored event reported similar

concerns regardingccused Staff Memberth Staff 13 SpecificallyAccused Staff Memberkas

giving preferential treatment to the same student, includmgchasing food for heandwalking

her back toher hotel room alone without other studentslhe concerns were forwarded to Miller

andStaff 17, SG I y2 0 KSNJ OK I LIS NiByyvfRhe gisRamS upiic2me dukirigth8 NE & &
tournament and told me various times they foupiccused Staff Membe] Breepy Y R RA Ry Qi
like how he talked to them or treated thein | Y Ra féfof them tnentioned where he

inappropriately touched their hair or made them feel uncomfortable

Staff 17and Miller spoke with other chaperones, Pres employees, and the stadditey then
met a second time witiccused Staff Membertg discussis behaviors Accused Staff Member
Ewasprovided with aperformance contractwvith provisionsto bereviewed at the end of the first
semester of the 201-2018 school year.

In Novembe 2017, after theWashington Posbp-ed, two students reported new informaticio
Presrelating to the September 2016 interactions betwegffected Partyand Accused Staff
Member E Specifically, one student reporteffected Partytold her Accusedstaff Member Ehad
changed his clothes in front of hduring the 2016 incident, as opposed to changing in the
bathroom with the door closed

AtMillerQa R A, St&fQ 2 an@ Sfaff 18nducted an investigation related to the allegations.
They interiewed 86 students Accused Staff Memberwigas placed on administrative leave during
the investigation. Students discussed the alleged incidents noted above as well as other
inappropriate conduct, including personal text messages to studefigStaff n5 Y 6 SoMekal
conclusionsioted & O & dzhirf Aécusedigtafi MeNBeER  LINE A NJ Y

In correspondence to the staff on November 10, 2017, Millete the following regarding the
employee being placed on leave:

X8 ! adGdzRSyld ¢ rincitlehitir@mNIs n@ihsSago thadrdsddi |
new questions that needed to be investigated further, so we placed that

individual on leave, but this new story contradicted some of the detaikt had

been repeatedly andonsistently reportd by the two partiesnvolved.

On November 14, 2017, Miller filedSuspected Child Abuse report with th@PDindicatingon

the form thatAccused Staff Member€g | & £ 2y S Ay | K2i&i NR2YE¢ ¢
accompanying email tthe SJPDMiller addedAccusedStaff Member B & G SLILISR Ay (2 6K
oFGKNR2Y (2 OKFy3S Ayid2 &a¢SlI iaodé arAft SN y20G8
student of sexual conduct or lewd behavior. However, this conduct did violate a number of our
boundary policies explicitly stateffi 2 dzNJ ¥F I O dzt ShehadnotyeRasté 2his dohiduct

A

S
R
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the year prior.Inthe reportsto SJPDMiller did not include the new allegation thétccused Staff
Member Ehadchanged his clothes in front of the student.

Conclusions Accused Staff Mebrer Eengaged in unprofessional and inappropriate conduct

toward one student. Specifically, he touched her hair and head, gave her attention
disproportionate to other students, and on one occasion changed in the bathroom of a hotel room
with the door clogd while the student was in the room. Concerninglgcused Staff Member E
continued with the behaviors after being counseled.

The claim thafAccused Staff Memberdhanged in front of the student was not substantiated by
an earlier internal investigation. We reviewed the investigative report and found its conclusion in
this regard to be supported by the record.

It was a close call whether to pladecused Staff Ember En the NamedRespondent category.

Ultimately, we determined that while he exhibited boundary issues which clearly made the
a0dz2RSy G dzy O2YF2NIIFo6f Sy GKS 02y Rdz00 sl a y2i aNB
he did not change in front dhe student.

When concerns regardingccused Staff MembeEa 02 Y RdzOG ¢ SNB NB LR NI SR .
Pres reviewed and addressed the concerns. When additional, similar concerns were reported to

Pres administration in March 2013taff17 and Millerconducted additional interviews with some

relevant withessesBased on newly reported information in November 2017, Pres launched an
extensive internal investigation. Although the reported information was not substantiated, Pres

filed a CPS report based dmetnature of the allegationsAccused Staff Memberi& no longer

employed at Pres.

F. Accused Staff Member F

Information Gathered. Accused Staff Memberdflegedly sent inappropriate text messages to
one Pres studenin approximately 2010 We intervewed three witnesses related the
allegations The Affected &ty did not participate

We reviewed an email sent anonymoushyMPS6 & ! +SNB / 2y OSNY SR / AGAT
22, 2018 alleging.ccused Staff Memberdhgaged in inappropriate conductVhile the

anonymous witness reached out to MPS and spoke with law enforcement, this person did not

speak with us

Through the course of our investigation, after speaking with other witnesses, we learned there
were allegation®Accused Staff Memberdxcanged moe than 400 text messages wikffected

Party. One witnessWitness 18sharedduring her interviewthat she was friends witAffected

Party. Witness 18aw the text messages between the two and recalled they were sexual in
yIid2NBST &8dzOK I RS ad S2dzaSE Winess Sitated Affdcwzt Parly2 R & ®
told her she thoughAccused Staff Memberd | & & Odzi S¢ FyR (GKS&. ¢ SNB
Witness 1&elievedAffected Partynay have been 18 years old at the time.

€
aa

During her investigative interview, Milleecalled the text messages abdlieved she received
themfrom Affected Part@mother. Millersaid the messages wesexual in nature Miller noted
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Affected Partyhad already graduatedt the timeMiller became aware of the text messages

Upon learning about the text messagéi)ler met with Accused Staff Member. uring their
meeting,Accused Staff Memberdéimitted tosending thetext messagesMiller stated his

O2y RdzOG 61 a GRSSYSR Ayl LILINPAciNIed Steff Méntbhétis @A 2 NE £ |
longer employed at Pres.

Conclusion.Accused Staff Memberdent sexual text messages to a studewthen Pres became
aware of the concerns, Pres responded appropriately by addressing the concerdscaiitted
Staff Member Fand immediately @aking action.Accused Staff Memberi& no longer employed at
Pres There was nothing in theecordto demonstate the conductwas reportedto CPS or law
enforcement.

VI. Additional Claims For Which Limited Information & Available

We receivedsome additionabllegationsof sexual misconduatith little or no supporting
information, such as details about the allegatiwhich would allow us tmeaningfullypursue it,

or the identitiesof and/or contact information for potential withessedVe did not hear from any
firsthand witnessesegarding these claims. These included an allegation ti&atimember
squeezedaszRSy (1 Qa KA LI AL996; arNdhdnyNBuszport thhadBtafi membertook
photos of girls in bikinis and posted them on social media; an anonymous complaint that a male
Staffmember made inappropriate sexual comments in the 19Z0®ther anonymousomplaint
alleginga femaleStaffmember engaged in grooming and inappropriate touching in the 1,970s
NELEZ2NI FNRBY | FlLYAfte YSYOSNI 2F aaSEdzt YA&a02yR
and,an allegation from 2003 regardirgfemale Staff membemllegedly having aexual
relationshipwith a student.

VILPrea Sy G | G A 2 y sinifiaBRéspdnEerd Zhe Prads Account®f Misconduct

Many current and former Pres employees, as well as several of the Affected Parties and witnesses,
sharedvh 0 K dzda GKSANI LISNOSLIiA2ya Fo2dzi t NBAaQ NBaLR
in October of 2017. These perspectives are focused largely on Miller, given her role as Principal

as well as the Board of Directors, giiBeir decisionmaking role We include this ection

because it providesnportant perspectives as Pres movesward.

Overall, we heardlifferent perspectives Onone side were individuals who feel Miller and the

Board of Directors did not act in good faith when responding tocttraplaints. On the other side
were individuals who expressed their belief that the negative press was exaggerated and unfair to
Pres. Whilssome were concerned about lofigrm negative ramifications for Pres, others felt this
process provide@n important opportunity to evaluate and learn from past mistakes, which

would ultimately benefit Pres moving forward.

Regardless affhichgroupwitnessedell into, the majority of those who spoke with (sven ttose

g K2 adzlJLl2 NI a public wavds and@l &cfiods inaresfiohsé&iiepréss accounts of

sexual misconduct against Preere harmful and not productiveAs one sharedy / £ S+ N & @ KS
that this situation with theVashington Posting was handled, | thought was probably not the
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